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En fin, esta es la realidad, señor Climent, de muchas personas. 
Y fíjese, señor conseller, entonces nos hablaban de un Levante 
feliz . Y aquí estamos . Resulta que nuestros desempleados se 
iban alejando paulatinamente de la media española en sus 
propias prestaciones por el desempleo . Estábamos cada vez 
más lejos y estábamos cada vez más atrás . La precariedad 
laboral, usted también es muy conocedor, encima tiene un 
rostro de mujer muy importante .

Por ello, los análisis que estamos trabajando y que estamos 
conociendo nos hablan continuamente de un agravamiento 
que coincide especialmente con la reforma laboral que se 
aprobó a nivel estatal, que entendemos debe tener una 
respuesta contundente, con acciones positivas por parte del 
gobierno valenciano .

Por eso, señor Climent, le pregunto y nos gustaría saber 
cuáles son las medidas que desde su conselleria se han 
previsto contra la creciente precariedad laboral instalada en 
nuestro mercado de trabajo .

Muchas gracias .

La senyora vicepresidenta primera:

Gracias, señora Serna . (Aplaudiments)

Conseller, quan vullga .

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

Senyora presidenta .

Senyora diputada, poquet més podria afegir a tot allò que 
acaba de dir. És de veres, tenim una realitat en què anem millo-
rant econòmicament, anem generant més ocupació, però és de 
veres que els números ens diuen que amb molta temporalitat 
i molta precarietat . No vaig a dir-li quins són els percentatges, 
perquè de tots és conegut . I això ho hem de revertir .

També he de dir-li que en diverses ocasions, i aquest conse-
ller i en aquesta cambra, hem dit que el Consell està plan-
tejant mesures de caràcter econòmic i social, destinades a 
afavorir les condiciones perquè la nova ocupació generada 
siga estable i de qualitat . I per açò és necessari corregir la 
desregularització de les relacions laborals que s’han produït 
en aquest àmbit en els últims temps .

He de dir-los que les competències, i açò ha de quedar clar, 
bàsicament són del govern central . I per tant, és neces-
sari que s’origine clarament eixe canvi de legislació laboral 
que equilibre els interessos de tots els ciutadans i ciutada-
nes, com també dels treballadors i treballadores . Així mateix, 
urgix un nou estatut dels treballadors, per a combatre la 
precarietat i oferir una nova regulació de treball a temps 
parcial, bàsicament .

Per la nostra part, dir-li que ja estem actuant en sentit de 
la reducció d’aquesta precarietat laboral, i hem dut enda-
vant algunes accions . En les diverses bases reguladores dels 

diferents programes de foment d’ocupació per a la concessió 
d’ajudes a la contractació s’ha inclòs allò que diu que «resul-
tarà objecte de la subvenció la contractació indefinida inicial a 
jornada completa per a persones». És a dir, en allò que depén 
de nosaltres, estem intentant que anem a jornades completes, 
a indefinides, i a més a més en un sou el més digne possible.

En aquest sentit, puc dir-li tres programes o tres línies de subven-
ció: una, per al foment d’ocupació de persones amb discapaci-
tat i inclusió social, amb dotació de 21 .300 .000 euros . Una altra, 
d’ocupació de qualitat amb perspectiva de gènere, perquè és de 
veres que en este cas la dona és el perfil de més temporalitat i més 
precarietat, i això ho haurem de revertir, d’11 .200 .000 euros . I 
una tercera per a inversió del foment d’ocupació de persones amb 
discapacitat, amb disposició de 250 .000 euros .

Totes aquestes ajudes ja s’han posat en marxa, a partir 
d’este juny d’enguany, i esperem resultats positius en la seua 
contractació de manera indefinida.

I també he de dir-li que des de la Direcció General de Treball i 
Benestar Laboral, com a autoritat laboral i en coordinació amb 
la Inspecció de Treball, s’estan realitzant ja les següents actua-
cions contra la mateixa precarietat laboral . Vaig a dir-li quines 
actuacions hem fet . Controls de contractació laboral: 3 .115 
actuacions . Actuacions respecte a la subcontractació i cessió 
il·legal de treballadors: 444 . Control d’intermediació laboral: 87 .

Integració laboral de persones amb discapacitat: 275 . 
Control de temps de treball: 1 .684 . Discriminació per raó de 
sexe: 214 . Assetjament sexual: 35 . Mesures i plans d’igualtat: 
90 . Discriminació en la negociació col·lectiva: 40 .

I així mateix i molt important també, estem intervenint en els 
següents àmbits relacionats amb l’adopció de mesures contra 
la precarietat laboral: autorització i registre de les empre-
ses de treball temporal . Segregacions i discriminacions en 
l’àmbit laboral i revalorització en el treball de la dona i altres 
col·lectius amb dificultats d’inserció sociolaboral. Control 
del compliment dels plans de recol·locació en extincions col-
lectives de contractes de treball . Elaboració, desenvolupa-
ment i aplicació dels plans dirigits a la prevenció de la sinis-
tralitat laboral i promoure la seguretat i salut en el treball .

És a dir, estem treballant moltíssim en este aspecte, tot i no 
tenir totes les competències que ens agradaria tenir .

I per concloure, he de dir-li que La Generalitat té previst 
signar un conveni amb el Ministeri d’Ocupació i Seguretat 
Social per a incrementar la seua capacitat d’intervenció 
en matèria laboral . I eixa és la tasca que estem treballant i 
que volem seguir per evitar al màxim eixa precarietat i eixa 
temporalitat en el treball .

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies, conseller .

Anem a continuar amb la pregunta número 602, que formu-
larà la diputada Mònica Álvaro, del Grup Parlamentari 
Compromís, també al conseller d’economia sostenible .
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Sí, sí, has de tocar, a l’esquerra, el micròfon . A la teua dreta, 
perdona . Ja està . Quan vullga vosté .

La senyora Álvaro Cerezo:

Moltes gràcies, senyora presidenta .

Senyor conseller, este matí mos hem desdejunat amb un nou 
regany per part del Partit Popular, com la que ma mare feia 
temps que no me donava . Imagine’s vosté . Un regany que ni 
ens mereixíem ni el mereixem . I justament, com deia la dipu-
tada Cristina Cabedo, perquè les coses canviaren calia fer tot 
el contrari del que el Partit Popular havia fet durant massa 
temps . I vosté, senyor Climent, ho ha fet i ho ha fet bé .

Així doncs, permeta’m donar-li l’enhorabona per haver obrat 
com calia i com tocava, portant a Fiscalia allò que no estava 
clar, caiguera qui caiguera . De forma callada, de forma assos-
segada, però sense tremolar-li el pols, i conscient d’actuar 
amb la llei en la mà, fent la seua feina, ni més ni menys .

Però, és que resulta que ha hagut d’arribar un nou govern i 
ha hagut d’arribar un nou conseller d’economia, que a dife-
rència de Rambla o Olivas, no estiguera imputat, per a fer la 
feina que tocava . I això també és una novetat i també és un 
fet, com deien abans des del Partit Popular . Des del Servof, 
s’ha denunciat la desaparició de quasi dos milions d’euros 
sense justificar, duplicats, per presentar factures duplicades. 
És a dir, un mal ús dels diners públics, i això este Consell no ho 
podia permetre i no ho ha permés .

Senyories, una prova més del que tenen davant, que les coses 
han canviat . Els diners públics ara són de tots i totes les valen-
cianes, de tots i totes . No «míos y míos», com era habitual, no 
«mío y de mis amigos», com era «uso y costumbre» en l’anterior 
govern . No, senyories, són dels valencians i valencianes . I anem 
a defendre fins a l’últim euro i fiscalitzar fins a l’últim cèntim 
per assegurar-nos que els diners públics van a les persones .

Els alcaldes del Partit Popular, des de 1999, tenien un Power 
Point per a desviar els diners . En canvi, els nostres alcal-
des, alcaldesses i alts càrrecs tenen l’obligació de fer obli-
dar a la ciutadania que el PP va estar en les institucions públi-
ques i que durant el seu pas ens va enganyar, ens va estafar 
i va fer rics un bon grapat d’amics, a costa dels diners i els 
recursos de la gent, a costa de la paga extra dels majors, a 
costa del copagament als dependents, a costat de tot i contra 
tots . A costa també dels treballadors i treballadores del País 
Valencià, i això no és baladí .

S’ha fet un mal ús de la prevenció de riscos laborals, la que 
salva vides . Lamentablement hi ha persones que encara 
perden la vida treballant . Ací hem lamentat morts, algunes 
molt properes, totes elles molt plorades, i totes elles dolen 
i fan mal, fan molt de mal . I què tenim? Tenim uns Invassat 
totalment desmantellats que hem heretat . Uns Invassat 
totalment buits . Els recorde que l’Invassat de Burjassot el 
vam heretat amb unes plaques solars per valor de 60 .000 
euros que no s’havien estrenat, ni tan sols s’havien endollat .

I mira que en qüestió d’endolls el Partit Popular era el campió . 
Doncs no, estes ni s’havien endollat . Els recorde que el Partit 
Popular es va gastar 18 .000 euros en maquinària per a un 

laboratori de l’Invassat que anaven a clausurar en pocs dies, i 
els responsables ho sabien . Els recorde, «y es otro hecho», que 
el forat i la mala gestió en els Invassat puja més de 200 .000 
euros, i que té un cost humà que mai podrem reparar ni retor-
nar, i unes exigències i responsabilitats que s’han d’exigir .

I això es fa . I ara, a sobre, sospite, permeses pel Partit Popular 
sobre com s’ha finançat un centre que hauria de salvar 
vides, que hauria de previndre accidents i està tancat . L’hem 
heretat tancat, i no ho podíem permetre, senyor Climent . 
Este grup parlamentari i el senyor Climent com a conseller 
no podia permetre ni una sola irregularitat, ni un sol euro 
malgastat que hauria de (inintel·ligible)  . . .

La senyora vicepresidenta primera:

Senyora Álvaro, ha de . . .

La senyora Álvaro Cerezo:

 . . .a guardar la vida d’allò que més estimem, les persones . I 
amb això estem i això hem demostrat .

Li demane, i amb açò acabe, senyor conseller, que continue 
amb eixa fermesa per a seguir denunciant allò que abans 
s’aplaudia i se tapava, el mal ús dels diners públics . Li sol·licite 
que continuen vostés (inintel·ligible)  . . .

La senyora vicepresidenta primera:

Senyora Álvaro, ha d’acabar .

La senyora Álvaro Cerezo:

 . . .per cadascun dels cèntims que als valencians i valencianes 
inverteixen en la seua terra . Per això, senyor conseller, volia 
saber quines han sigut les causes que els han dut a vostés a 
denunciar una presumpta irregularitat de diners públics que 
anaven ja destinats a la previsió laboral .

Moltíssimes gràcies . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies, senyora Álvaro .

Senyora Bonig, per què demana la paraula?

La senyora Bonig Trigueros:

En base al articulo 69 .3 del reglamento por decoro al Grupo 
Popular . (Veus) No, sí, claro, claro, es que no vamos a dejar 
pasar (inintel·ligible)  . . .
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La senyora vicepresidenta primera:

Senyora Bonig, senyora Bonig, per favor, encara no li he 
donat . . . Per favor, guarden una miqueta de silenci . Li vaig a 
donar un minut, senyora Bonig .

La senyora Bonig Trigueros:

Gracias .

La senyora vicepresidenta primera:

Me fa el favor de limitar-se només a parlar de la qüestió . . .

La senyora Bonig Trigueros:

Efectivamente .

La senyora vicepresidenta primera:

 . . .que segons vosté ha estat ofensiva per al seu grup .

La senyora Bonig Trigueros:

Gracias, señora presidenta .

La señora Álvaro con su característica de esparcir responsa-
bilidades a todo el mundo pero no asumir, acaba de hacer una 
afirmación gravísima que si no estuviese aquí en las Cortes 
Valencianas e investida de su inmunidad parlamentaria, no la 
diría porque automáticamente iría a los tribunales .

Ha dicho textualmente y así se reflejará en el Diario de 
Sesiones, que los alcaldes del Partido Popular tenían desde 
1999 un Power Point para ver cómo desviaban dinero . Si 
tiene decencia diga nombres y apellidos . Y, si los conoce, 
tiene la obligación como autoridad pública que es de llevarlo 
a los tribunales . Pero aquí somos muchos los alcaldes y alcal-
desas (aplaudiments) y concejales que no hemos hecho eso, 
señora Álvaro . Ya está bien de acusar, porque a lo mejor 
tienen ustedes algún susto .

Ya que hablamos del Invassat, perfecto, que lo denuncien . 
Podría explicar el señor conseller por qué han despedido al 
perito judicial que la jueza hoy ha abierto una pieza separada 
para exigir responsabilidades porque no quiso plegarse a las 
direcciones y las directrices políticas . Eso también lo podían 
explicar, señora Álvaro . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Gracias, señora Bonig .

Senyor conseller . Senyor conseller . No n’hi ha rèplica quan 
hi ha una al·lusió . No n’hi ha replica . Senyor conseller, quan 
vosté vullga . He sigut jo, he sigut jo que no l’he . . .

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

Senyora presidenta, senyora diputada, senyories .

Han d’estar tranquil·les totes les senyories i vosté concre-
tament que no ens tremolarà el pols . Vull dir, i que no li 
càpia qualsevol dubte que en allò que vejam algun indici d’il-
legalitat en qualsevol aspecte, doncs farem el que hem de 
fer, com correspon . Perquè nosaltres sí que estem ací per a 
treballar pel col·lectiu i pels interessos de la ciutadania . I això 
ho ha de tindre clar tota la gent i estem demostrant-ho dia a 
dia, pese a qui pese i diga el que diga el Partit Popular, però 
estem treballant i de valent .

I ara vaig a intentar explicar-li tot el tema de Coepa, que 
és la pregunta, però que no els càpia cap dubte que treba-
llarem des del màxim rigor, eficiència i allò que hàgem de 
portar a fiscalia allí estarà i fiscalia dictaminarà el que haja de 
dictaminar .

Dir-li que el Servof, des del 2005 fins el 2010, mitjançant 
diversos convenis i resolucions va finançar la Confederació 
Empresarial de la Província d’Alacant, Coepa, per a la cons-
trucció i equipament d’un centre de formació en prevenció 
de riscos laborals i oficis d’Alacant, per un import total d’un 
milió nou-cents quinze mil euros . D’altra banda, consta que 
Coepa també ha rebut subvencions amb la mateixa finalitat 
de sufragar els costos derivats de la construcció i equipament 
del centre de formació . Per una part en l’any 2002 del Sepiva 
en cent tres mil sis-cents quaranta-un euros i, d’altra, de la 
Direcció General de Treball i Seguretat Laboral per un milió 
huit-cents dos mil cent seixanta-cinc amb trenta-set euros .

Així mateix, Coepa va formalitzar el 2 de juny de 2006, amb 
l’Institut Valencià de Finances un préstec per import de tres 
milions d’euros per a finançar la construcció de l’esmen-
tat centre de formació . El préstec va ser lliurat amb l’aporta-
ció de les factures justificatives del projecte de construcció i 
sense que Coepa complira amb l’obligació principal de comu-
nicar al Servof l’obtenció d’altres ajudes procedents de qual-
sevol administració .

Les esmentades factures van ser, al mateix temps, aportades 
com a justificants de despesa per tal de rebre les quantitats 
concedides en concepte de subvenció tramitades pel mateix 
Servof . Havent denotat des de la Direcció General del Servof 
aquestes irregularitats, es va presentar denuncia al jutjat d’ins-
trucció el dia 4 d’agost perquè realitzara les actuacions perti-
nents, bàsicament en relació amb allò que diu la lletra e de l’ar-
ticle 37 .1 de la llei general de subvencions, així com d’una sèrie 
d’il·lícits penals per si haguera de tenir-se en compte .

Per tant, tal com pot veure i he dit al principi, la nostra actuació 
ha estat en tot moment transparent i dedicada a la recerca de 
l’interés general i, sobretot, a la defensa dels recursos públics . 
Ara esperarem que la seua tasca l’acabe de fer fiscalia.

Moltes gràcies . (Aplaudiments)
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La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies, conseller .

I continuem amb la pregunta número 470 que formu-
larà la diputada Rosa María García del Grup Parlamentari 
Ciudadanos al conseller d’economia sostenible, també . Un 
momentito, un momentito que estoy con el tema del tiempo . 
Cuando quiera, señora García . Ahora .

La senyora García González:

Muchas gracias, señora presidenta .

Buenas tardes, señor conseller.

Un clúster industrial siempre es una buena apuesta por 
combinar conocimiento, por generar sinergias, por desarro-
llar procesos de integración de diversos sectores relaciona-
dos . Trabajar a nivel de clúster nos da ventajas obvias, incre-
menta la competitividad de las empresas y estructura la 
economía de las zonas en las que se hallan ubicados .

El clúster cerámico de Castellón, además, proporciona veinte 
mil puestos de trabajo directo y agrupa trescientas empresas . 
Es importante, vaya . Y debido a su importancia ha contado 
habitualmente con un fuerte apoyo institucional, apoyo que 
ha ido perdiendo y que este Consell, hasta el momento, no 
parece especialmente empeñado en quererle brindar .

Evidentemente quedan algunos elementos de apoyo directo 
e indirecto como la Universitat Jaume I que sigue ofreciendo 
el grado en ingeniería química con una gran vinculación 
al sector cerámico . O el Instituto de Tecnología Cerámica 
Agustín Escardino (veus), el ITC al que tanto debemos y cuya 
labor sólo podemos alabar pero que necesita mayores incen-
tivos y muchísima más independencia si queremos exprimir 
su potencial .

Pero todo eso, señor conseller, no es suficiente. Y ¿qué hace-
mos? Pues mire, el pasado mes de mayo el conseller de 
hacienda, el señor Soler, anunció que no iba a poner en 
marcha ningún plan de reindustrialización porque no había ni 
un duro, con esas palabras . Y el pasado mes de septiembre en 
Cersaie, cuando le pidieron solución para el tema de extrac-
ción de arcilla roja o le preguntaron por el más que necesario 
plan de rehabilitación, respondió usted con su coletilla favo-
rita «estamos trabajando en ello .»

Promesas y palabras que no valen nada si no van refrenda-
das con actos y con presupuestos . Ya hablamos de que el 
propio presidente de Ascer, Isidro Zarzoso lamentó que no 
estuvieran bien atendidos, resumiendo la situación que están 
viviendo desde su conselleria.

Mire, señor conseller, como dice el director de la Cátedra de 
Innovación Cerámica de la UJI «Ciutat de Vila-real,» Juan 
Carda, los materiales pueden durar muchos años pero la 
innovación corre . Tenemos todo un campo de oportunidades 
en este clúster, un futuro de innovación en el que se desarro-
llan rápidamente nuevos materiales a un coste tan bajo como 
sea posible . Y no digo que compitiendo con otros grandes de 
ese sector a nivel mundial, digo liderándolos .

Pero se enfrentan a no pocos retos . Si queremos ese papel 
de líder mundial tenemos que seguir actuando e innovando . 
Nuestro sector cerámico tiene mucho que ofrecer a nuestra 
comunidad y al mundo y tiene graves problemas . El de la arci-
lla roja, para que no tengamos que seguir dependiendo de la 
blanca rumana, el corredor ferroviario en doble plataforma, 
un verdadero y sensato plan de incentivos, luchar contra los 
agravios competitivos chinos, premiar con nuevos comple-
mentos de eficiencia energética, la cogeneración y el ahorro 
de energía que supone .

Por eso le pregunto, ¿qué medidas piensa adoptar el Consell 
para coordinar la estrategia industrial que necesita el clúster 
azulejero?

Gracias . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Gracias, señora García .

Conseller, quan vosté vullga .

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

Està engegat? Gràcies, presidenta .

Senyora diputada, anem a vore, sentint-la a vosté la veritat 
és que no estem fent res i necessitaríem probablement molts 
diners per a acabar de fer tot allò que vosté ha plantejat . Anem 
a vore, vaig a intentar centrar-me en el clúster ceràmic perquè 
pensem que estem treballant i estem aportant, dintre de les 
possibilitats que tenim, moltíssimes coses i moltes solucions .

La senyora vicepresidenta primera:

Conseller, conseller, disculpe un momentet . Em diuen els 
serveis tècnics que és que no s’està gravant perquè està 
donant-li l’esquena al micròfon . Si es posa així una miqueta 
de costat millor, encara que li done l’esquena un poc a la 
senyora diputada . Però el problema és que, si no, no es 
graven les intervencions i no poden eixir en el llibre de sessi-
ons . Així que els pregue, encara que quede un poquet . . .

Quan vosté vullga, li donaré un poquet més de temps .

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

Val, val . Bé, li avance que el Consell va a presentar el pla d’in-
dustrialització en l’observatori en què el pla estratègic en 
l’àmbit industrial i del clúster ceràmic va a estar dins . I, per 
tant, anem a treballar-ho i probablement en el primer semes-
tre del 2017 això ho tinguem . I, per tant, n’hi haurà moltís-
sima participació, no única i exclusivament d’eixe clúster si no 
de la resta . De tots i cadascun dels sectors .


